
Protokół Nr XLIII/2006
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 17 sierpnia 2006 roku
w godz. od 1600 do 1830

W sesji uczestniczyło 11 radnych (ustawowo 15 radnych) – lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (nieobecni radni: Irena 
Rozwora, Mariusz Szczepaniak oraz Michał Dopierała).
W sesji uczestniczyli: Burmistrz Borku Wlkp.- Marian Jańczak, Sekretarz 
Gminy– Elżbieta Pawlak, Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, kierownicy 
jednostek podporządkowanych, dyrektorzy szkół, dyrektor Przedszkola 
Samorządowego w Karolewie, sołtysi oraz mieszkańcy miasta - lista obecności 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 
powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji wg zaproszeń wysłanych 
do radnych oraz gości.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady.
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
6. Zapytania i interpelacje radnych.

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu i w budżecie
b) zmiany uchwały Nr XLII/291/2006 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 29 

czerwca 2006 r. 
c) wyrażenia zgody na podjęcie działań zmierzających do utworzenia Zakładu 

Aktywności Zawodowej
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d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych

e) wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę 
     i zniesienie urzędowych nazw miejscowości w gminie Borek Wielkopolski 

8. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Wolne głosy i wnioski. 
10.Zakończenie.

Po czym  poinformował, że do porządku sesji dodaje się następujące punkty:
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
f) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

dla  uczniów

P czym przedstawił harmonogram sesji po wprowadzonych zmianach:

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu i w budżecie
b) zmieniająca uchwałę w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za pierwsze półrocze roku 
budżetowego

c) wyrażenia zgody na podjęcie działań zmierzających do utworzenia Zakładu 
Aktywności Zawodowej

d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych

e) wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę 
     i zniesienie urzędowych nazw miejscowości w gminie Borek Wielkopolski 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

dla uczniów

Następnie zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionego harmonogramu.
Nikt z radnych nie zgłosił zastrzeżeń.
W związku z powyższym przedstawiony porządek sesji został przyjęty do 
realizacji.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady.

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek stwierdził, że radni mieli 
możliwość zapoznania się z treścią protokołu przed sesją, w związku z czym 
prosił o przegłosowanie jego przyjęcia.
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Za przyjęciem protokołu z XLII sesji Rady głosowało 12 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania (obecny – radny Mariusz 
Szczepaniak).

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Radny powiatu – Janusz Sikora poinformował, że obecnie jest okres urlopowy 
nie ma sprawozdanie.

Ad.6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Borku Wlkp.

Sekretarz Gminy – Elżbieta Pawlak przedstawiła sprawozdanie powyższe 
sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Radny – Kazimierz Banaś zapytał, co z planowaną budową kanalizacji 
sanitarnej w związku z utratą prawa do wsparcia finansowego z Funduszu 
Spójność. 

Sekretarz Gminy – wyjaśniła, że odbędzie się spotkanie z Narodowym 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w celu przedstawienia 
sprzeciwu do opracowanej przez Konsultanta „Metodyki wyznaczania w ramach 
aglomeracji zakresu sieci kanalizacyjnej”, Gmina będzie szukała również innych 
źródeł finansowania tego zadania.

Przewodniczący Rady poruszył sprawę budowy drogi w Studziannie. 
Wnioskował o wyjaśnienie różnicy pomiędzy wartością kosztorysową 
inwestycji, a planowanymi środkami w budżecie na to zadanie.

Sekretarz Gminy poinformowała, że kosztorys ślepy opiewał na kwotę 250 tys. 
zł, na postępowanie wpłynęła oferta na kwotę 250 tys. zł, jednak w budżecie 
gminy zaplanowano tylko 150 tys. zł, wobec powyższego przetarg 
unieważniono.

Innych uwag nie zgłoszono.
Sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę.

Ad.6. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.
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Ad.7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu i w budżecie
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 

Rady – Marek Rożek.
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska wyjaśniła zmiany planu budżetu po 
stronie dochodów, a mianowicie:

1. W związku z podpisaniem umowy o dofinansowanie ze środków Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych na realizację zadania pod nazwa „Budowa dróg 
dojazdowych do gruntów rolnych w dziale 600 „Transport i łączność” rozdział 
60016 ”Drogi publiczne gminne” zwiększa się plan dochodów o kwotę 60.300 
złotych.  

2. Stosownie do Uchwały nr 16/662/2006 Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  dokonuje się zmiany klasyfikacji w dziale 756-
Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 
rozdział 75615 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych zmniejszenia w § 2440 –Dotacje otrzymane 
z funduszy celowych na realizację zadań bieżących jednostek sektora finansów 
publicznych o kwotę 86.645 zł., zwiększenia  w § 2680 - Rekompensaty 
utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych o kwotę 86.645 zł.
 
Następnie wyjaśniła zmiany planu budżetu po stronie wydatków:

1.W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” zwiększa się wydatki
     o kwotę 86.300 zł. z przeznaczeniem na remont drogi Ustronie – Zalesie:
     - 60.300 kwota pozyskana z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych
     - 26.000 wolne środki z inwestycji    
2.W dziale 801 „ Oświata i wychowanie” rozdział 80101 „Szkoły podstawowe” 
zmniejsza się wydatki inwestycyjne o kwotę 26.000 zł., które planuje się 
przeznaczyć na remont dróg (dział 600, rozdział 60016).

Do przedstawionego projektu radni nie zgłosili żadnych uwag.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu 
uchwały w powyższej sprawie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XLIII/ 305 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 4
do niniejszego protokołu.
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b) zmieniająca uchwałę w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za pierwsze półrocze roku 
budżetowego

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 
Rady – Regina Kot.
Uwag nie zgłoszono w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XLIII/ 306 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 5
do niniejszego protokołu.

c) wyrażenia zgody na podjęcie działań zmierzających do utworzenia 
Zakładu Aktywności Zawodowej

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady – Marek Rożek.
Sekretarz Gminy poinformowała, że podstawy prawne dla działalności 
zakładów aktywności zawodowej stworzyła ustawa z 27 sierpnia 1997 r. 
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych. Zakład aktywności zawodowej będzie wyodrębnioną 
organizacyjnie i finansowo jednostką tworzoną przez gminę, której statutowym 
zadaniem jest rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych oraz 
przygotowanie ich do aktywnego życia w otwartym środowisku na miarę ich 
indywidualnych możliwości. Sekretarz Gminy dodała również, że statut zakładu 
będzie zatwierdzała Rada Miejska. 

Radni nie zgłosili żadnych zastrzeżeń. Wobec powyższego Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się 
od głosowania, nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XLIII/ 307 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 6
do niniejszego protokołu.

d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 
Rady – Regina Kot.
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Przewodniczący Rady poinformował, że ustawa z dnia 13 września 1996 r. 
obliguje właścicieli nieruchomości przy wykonywaniu obowiązku utrzymania 
czystości i porządku oraz do udokumentowania, w formie umowy korzystania 
z usług wykonywanych przez zakład będący gminną jednostką organizacyjną 
lub przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie działalności 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych, przez okazanie takiej umowy i dowodów płacenia za takie usługi. 
Przewodniczący Rady dodał także, że projekt górnych stawek opłat dotyczy 
tych właścicieli, którzy nie będą mieli podpisanych umów na odbiór odpadów.

Radny – Andrzej Kubiak zwrócił uwagę, że proponowane stawki opłat są za 
wysokie.

Sekretarz Gminy – stwierdziła, stawki te maja zobowiązać właścicieli posesji do 
podpisywania umów na odbiór odpadów z przedsiębiorcami posiadających 
koncesję zgodnie z ustawą. 
Radny – Kazimierz Banaś uważa, że stawka opłat za ścieki jest za wysoka.

Radny – Jerzy Prałat zapytał czy została przeprowadzona inwentaryzacja 
przyłączy kanalizacyjnych.         

Przewodniczący Rady poinformował, że inwentaryzacja taka była 
przeprowadzona, jednak nie jest zapoznany z protokołem.

Następnie radny – Mieczysław Dębowiak wnioskował o budowę kanalizacji 
sanitarnej, ponieważ koszty odbioru ścieków są bardzo wysokie dla rodzin 
indywidualnych. Radny zapytał także czy inni przedsiębiorcy będą mogli 
podpisać koncesję na odbiór odpadów komunalnych i wywozić do oczyszczalni 
w Borku Wlkp. 

Przewodniczący Rady prosił o przeanalizowane sprawy z Prezesem Zarządu 
Boreckiego Zakładu Wodociągowo Kanalizacyjnego w Karolewie. 
Innych uwag nie zgłoszono.

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych wstrzymało się 
od głosowania, nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XLIII/ 308 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 7
do niniejszego protokołu.
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e) wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę 
     i zniesienie urzędowych nazw miejscowości w gminie Borek Wielkopolski 

Wiceprzewodnicząca Rady – Regina Kot przedstawiła projekt uchwały 
w powyższej sprawie.
Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecni radni: Andrzej Kubiak oraz 
Mariusz Szczepaniak).
Uchwała Nr XLIII/ 309 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 8
do niniejszego protokołu.

f) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej  
dla  uczniów

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady – Marek Rożek.
Kierownik Zespołu Ekonomiczno Administracji Szkół – Barbara Dajewska 
wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy o świadczeniach rodzinnych – 
rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 18 lipca 2006 r. w sprawie wysokości 
dochodu rodziny albo dochodu osoby uczącej się stanowiących podstawę 
ubiegania się o zasiłek rodzinny oraz wysokości świadczeń rodzinnych oraz 
w związku ze zmianą ustawy o pomocy społecznej – rozporządzenie Rady 
Ministrów z dnia 24 lipca 2006 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów 
dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej, które 
wchodzi br. życie z dniem 27 października br., zachodzi konieczność zmiany 
zapisów w dotychczasowej uchwale w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej dla uczniów.

Radni nie zgłosili uwag. Przeprowadzono głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania, 2 radnych było przeciwnych.
Uchwała Nr XLII/ 295 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 10
do niniejszego protokołu.

d) wykupu nieruchomości gruntowej stanowiącej działki nr 160/5 i 160/7 
położone w Borku Wlkp.

Wiceprzewodnicząca Rady – Regina Kot przedstawiła projekt uchwały.
Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
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Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie wstrzymał się 
od głosowania,  i nikt nie był przeciwny.
Uchwała Nr XLII/ 296 /2006 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 11
do niniejszego protokołu.

Ad. 8. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.

Na zgłoszono żadnych interpelacji.

Ad.9.Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 27 sierpnia br. odbędą się 
parafialno – gminne dożynki.

Następnie sołtys wsi Siedmiorogów Drugi – Marian Andrzejak wnioskował 
o wymianę sieci wodociągowej, azbestowej oraz poinformował, że most 
w Siedmirogowie Drugim grozi zawaleniem. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w sprawie mostu zostanie wystosowane pismo 
do Zarządu Dróg Powiatowych w Gostyniu, ponieważ most jest położony na 
drodze powiatowej. Dodała także, że w sprawie wymiany sieci wodociągowej 
zostanie przeprowadzona rozmowa z Prezesem Zarządu Spółki Boreckiego 
Zakładu Kanalizacyjno – Wodociągowego w Karolewie.

Po czym Przewodniczący Rady wnioskował o zwrócenie uwagi na nie porządek 
wokół Zbiornika „Jeżewo”. Uważa, że nie należy dopuszczać do zaśmiecania 
terenu.

Mieszkaniec Borku Wlkp. – Bronisław Dolny wnioskował o utwardzenie placu 
przy ul. Wąskiej w Borku Wlkp. (na „kozim rynku”).

Przewodniczący Rady poparł zgłoszony wniosek.

Sołtys wsi Skoków – Władysław Szymczak zapytał kiedy zostanie rozpoczęta 
budowa kanalizacji sanitarnej w Skokowie. Dodał również, że zgłaszał korektę 
wymiany oświetlenia ulicznego. Zapytał czy będzie uwzględniona i w jakim 
terminie.

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że budowa kolektora sanitarnego w Skokowie była 
przewidziana przy współudziale środków z Funduszu Spójność, jednak 
w związku z utratą prawa do wsparcia finansowego z w/w Funduszu, będą 
czynione starania o pozyskanie środków z innych źródeł. Wyjaśniła także, że 
korekty oświetlenia ulicznego już były wykonane, a o terminie jego wykonania 
wszyscy sołtysi byli powiadomieni.
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Sołtys wsi Siedmiodrogowa Drugiego – Marian Łuczak stwierdził, że nikt 
w sprawie korekt oświetlenia do niego nie dzwonił.
Poparł ten fakt również radny - Michał Dopierała, ponieważ we wsi Trzecianów 
miały być wykonane przesunięcia lamp.
Pozostali sołtysi również stwierdzili, że do nich nikt nie dzwonił w sprawie 
korekt oświetlenia. 

Następnie Sekretarz Gminy poinformowała, że będzie drugi etap modernizacji 
oświetlenia ulicznego i wówczas będzie możliwość dokonania korekt, jednak 
każdy sołtys musi tego dopilnować.

Radny – Mieczysław Dębowiak zapytał co z planowana zamianą gruntów 
z Nadleśnictwem Piaski przy Zbiorniku „Jeżewo”.

Sekretarz Gminy poinformowała, że temat zamiany jest aktualny, sam zbiornik 
mógłby być przejęty przez Gminę i zagospodarowany. Dodała również, że od 
miesiąca października br. zostaną zatrudnieniu pracownicy w ramach „Akcji 
rowy”, którzy będą skierowani do pac porządkowych przy Zbiorniku „Jeżewo”.

Mieszkaniec Borku Wlkp. – Bronisław Dolny zapytał co z budowa obwodnicy 
Borku Wlkp.

Sekretarz Gminy poinformowała, że do przetargu wpłynęła jedna oferta, 
natomiast rozstrzygnięcie przetargu odbędzie się w dniu 18 sierpnia br. 

Władysław Szymczak – sołtys wsi Skoków zgłosił także wniosek o wykoszenie 
brzegów rzeki Pogony w tej miejscowości. 

Prace porządkowe na terenie gminy będą wykonywane przez pracowników 
zatrudnionych w ramach „Akcji rowy” – poinformowała Sekretarz Gminy.

Ad.10. Zakończenie.
  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek zakończył XLIII sesję Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. 

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik           Roman Kręciołek
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